
Opatów, 31.05.2023r. 

Panie Przewodniczący! Panie i Panowie Radni! oraz Szanowni Państwo obecni na dzisiejszej sesji Rady 

Gminy Łęka Opatowska! 

Na podstawie § 32 ust. 1 w związku  § 31 Statutu Gminy Łęka Opatowska składam sprawozdanie 

Wójta Gminy  za okres  26.04. – 31.05. 2023r.  

 Uprzejmie informuję, że przyjęte przez Państwa uchwały na sesji w dniu 26.04.2023r. tj.,   

1. Uchwała Nr LX/349/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok. 
2. Uchwała Nr LX/350/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 
Opatowska na lata 2023-2039. 
3. Uchwała Nr LX/351/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Łęka Opatowska. 
3. Uchwała Nr LX/352/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie 
wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Kępnie na kadencję 2023-2027. 
4. Uchwała Nr LX/353/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie 
odwołania Skarbnika Gminy. 
5. Uchwała Nr LX/354/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie 
powołania Skarbnika Gminy, 
 
zostały w ustawowym terminie przesłane do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, 
Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Oddział w 
Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem. 
 

W  okresie  międzysesyjnym,  (chronologicznie) uczestniczyłem w  następujących spotkaniach, 

wydarzeniach o których Państwa Radnych oraz wszystkich  tu obecnych  pragnę poinformować : 

- 26.04. W godzinach popołudniowych uczestniczyłem w pracowniczym pożegnaniu Pani Skarbnik 

Aliny Brząkała, która wcześniej była też pożegnana przez Radę Gminy 

- 27.04. W godzinach porannych spotkałem się mieszkańcem Piasek, a następnie z Panią Sołtys Piasek 

odnośnie dachu na sali OSP, a także z Panią Sołtys Marianki Siemieńskiej odnośnie drogi w sołectwie 

- 27 – 28.04. Od godzin południowych czwartku do piątku uczestniczyłem w Konwencie wójtów, 

burmistrzów, starostów i prezydentów, który odbył się w Luboniu 

- 02.05.W urzędzie spotkałem się z delegacją Stowarzyszenia Carpe Diem , a następnie w 

wideokonferencji włodarzy miast i gmin południowej wielkopolski zwołanej przez europoseł A. 

Możdżanowską i Poseł K. Sójkę. W godzinach popołudniowych najpierw uczestniczyłem wraz z 

pocztami sztandarowymi jednostek OSP i Zarządu Gminnego  oraz  pocztami szkół i dyrektorek z  

terenu Gminy, a także  przedstawicielami Rady Gminy i Współpracownikami w złożeniu wiązanek i 

zniczy w miejscach pamięci w Łęce Opatowskiej, Siemianicach i Opatowie, by następnie uczestniczyć 

w symbolicznym odsłonięciu tabliczki upamiętniającej budynek policji, a także w dyskusji , która była 

poświęcona wartością symboli i barw narodowych. Bardzo pozytywnie odebrana lekcja historii i 

odniesienia do łączności pokoleń i tego co nas łączy : flagi, godła i hymnu 



- 04.05. W urzędzie spotkałem się z delegacją Sołectwa Lipie odnośnie spraw związanych z 

sołectwem, a następnie spotkałem się z delegacją KGW w Piaskach odnośnie omówienia gminnej 

uroczystości. 

- 05.05. W urzędzie spotkałem się dyrektorką Z S w Opatowie, a następnie wraz z Panią Kierownik 

GOPS i COM oprowadzałem  zaproszonych gości w funkcjonującym COM-ie i wykonanym RDP 

- 06.05. Wraz z wszystkimi zaproszonymi GOŚCI i delegacjami uczestniczyłem we „FLORIANKACH”, 

poświęceniu repliki sztandaru i poświęceniu remizy w Opatowie z udziałem  Ekscelencji ks. Biskupa 

D.Bryla, Pani Minister RiPS, Parlamentarzystów, V – ce Marszałka K. Grabowskiego , wszystkich 

zaproszonych Gości i Mieszkańców Opatowa. Gratuluję całości uroczystości Strażakom z OSP w 

Opatowie  

- 08.05. W urzędzie uczestniczyłem w podpisaniu umowy na dalszą część kanalizacji Gminy – od 

Szalonki do Siemianic, następnie uczestniczyłem w radzie budowy w Rakowie. W godzinach 

południowych brałem udział w wideo spotkaniu odnośnie konsultacji prawnych z Akademią N i R z 

Poznania odnośnie realizacji rozbudowy oczyszczalni ścieków 

- 09.05. W godzinach porannych spotkałem się w urzędzie z delegacją OSP w Siemianicach, następnie 

uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy – poświęconym w głównej 

mierze sprawie studium dla poszczególnych sołectw, następnie konsultowałem wcześniejsze 

ustalenia z wykonawcą rozbudowy oczyszczalni ścieków 

- 10.05. W Kępnie spotkałem się z Komendantem Powiatowym Policji, następnie w urzędzie 

spotkałem się z wykonawcą rozbudowy Z S w Siemianicach, natomiast w godzinach popołudniowo 

wieczornych wraz z Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kult., Sportu i Zdrowia oraz Kier. CUW w 

spotkaniu z rodzicami w przedszkolu w Opatowie 

- 11.05. W urzędzie spotkałem się z właścicielką Firmy PETER, następnie gościłem delegację z OSP w 

Łęce Opatowskiej, by później wziąć udział w pogrzebie ks. Antoniego Ratajczaka w Wieruszowie 

- 12.05. W godzinach porannych spotkałem się z Dyrektorem S P w Podzamczu, następnie spotkałem 

się z rozżalonymi mieszkańcami Łęki Opatowskiej, by później uczestniczyć wraz ze 

współpracownikami w wideo konferencji z Fundacją „Happy Kids” 

- 14.05. W niedzielne południe i popołudnie uczestniczyłem na zaproszenie organizatorów w 

Olszowej w obchodach Powiatowego Dnia Strażaka 

- 15.05. W urzędzie uczestniczyłem w podpisaniu umowy z wykonawcą rozbudowy Z S w 

Siemianicach o salę gimnastyczną i dwie sale edukacyjne, a następnie w spotkaniu organizacyjnym i 

omówieniu spraw istotnych na początku realizacji tej inwestycji. W godzinach popołudniowych 

gościłem z wizytą w urzędzie prof. M. Szewczyka 

- 17.05. W urzędzie spotkałem się z wykonawcą pilotującym kwestie funkcjonowania i ewentualnej 

kolmatacji pracujących studni, następnie spotkałem się z przedstawicielami policji odnośnie 

współpracy i planowanych ćwiczeń , by następnie spotkać się delegacją OSP w Łęce Opatowskiej 

- 18.05. W urzędzie spotkałem się z przedstawicielem rejonu GDDKiA w Poznaniu, następnie 

spotkałem się z Przewodniczącą KGW w Piaskach, a następnie z Ks.  Proboszczem parafii Słupia. 

Wieczorem natomiast na wniosek i pismo OSP w Opatowie uczestniczyłem w spotkaniu strażaków z 

OSP w Piaskach, Opatowie i rozszerzonym ZG OSP o Prezesów z poszczególnych jednostek 



- 19.05. W piątkowe popołudnie wraz z przedstawicielami Gminy Łęka Opatowska uczestniczyłem w 

Kępnie w  I Kongresie – Wielkopolska Europejskiej Przedsiębiorczości, którego gościem specjalnym 

był Mateusz Morawiecki Prezes Rady Ministrów 

- 22.05. W urzędzie uczestniczyłem w podpisaniu umowy z inspektorem nadzoru w kontekście 

inwestycji w Z S w Siemianicach, a następnie uczestniczyłem w przekazaniu placu budowy pod salę 

gimnastyczną , natomiast w godzinach popołudniowych uczestniczyłem w Kępnie w kancelarii 

notarialnej w podpisaniu aktu przekazania gruntu pod poszerzenie istniejącej drogi 

- 23.05. W urzędzie spotkałem się z grupą mieszkańców Łęki Opatowskiej zaangażowanych w zbiory 

historyczne dot. Łęki Opatowskiej i miejsca ich zbierania i docenienia, następnie gościłem Burmistrza 

Wieruszowa, odnośnie spraw współpracy, by później spotkać się ze strażą i policją odnośnie kwestii 

organizacyjnych. 

W godzinach popołudniowo – wieczornych najpierw uczestniczyłem w jeszcze jednym spotkaniu w 

przedszkolu w Opatowie z Rodzicami  oraz Kier. CUW i Przewodniczącą Komisji Oświaty…. , by 

następnie w urzędzie spotkać się w małym gronie ze strażakami z Opatowa, Piasek i Prezesem ZG OSP 

- 24.05. W godzinach porannych spotkałem się z Komendantem PSP w Kępnie, następnie spotkałem 

się z właścicielką Firmy PETER, by w urzędzie spotkać się z przedsiębiorcą z Piasek, a następnie z Łęki 

Opatowskiej odnośnie ich planów rozwoju  firm 

- 25.05. We wczesnych godzinach porannych we Wrocławiu uczestniczyłem w spotkaniu z 

profesorem odnośnie planów i rozmów odnośnie otwarcia dodatkowej opieki medycznej dla 

mieszkańców, następnie w urzędzie spotkałem się z przedstawicielami Firmy STANBUD – głównego 

wykonawcy rozbudowy oczyszczalni ścieków  

- 26.05. W urzędzie spotkałem się z przedstawicielami ZG OSP, natomiast później spotkałem się z 

właścicielami Firmy z Piasek, a następnie uczestniczyłem w ćwiczeniach policyjnych grup 

operacyjnych przeprowadzonych w Z S w Opatowie , w kontekście ataku osoby z zaburzeniami 

psychicznymi 

- 27.05. W sobotnie popołudnie uczestniczyłem w Gminnym Dniu Matki oraz  60 – leciu  KGW w 

Piaskach, które rozpoczęła msza św., a zakończył życzenia od gości i poczęstunek przygotowany przez 

Panie z KGW w Piaskach, którym jeszcze raz dziękuję i składam najserdeczniejsze życzenia na dalsze 

lata funkcjonowania i rozwoju. 

- 29.05.Uczestniczyłem w radach budowy na realizowanych termomodernizacjach na budynkach w 

Rakowie i Opatowie 

- 30.05. Wraz z Prezesem OSP w Łęce Opatowskiej i Prezesem ZG OSP  uczestniczyłem w spotkaniu i 

konsultacjach dotyczących dostarczenia nowego średniego samochodu ratowniczo – gaśniczego dla 

OSP w Łęce Opatowskiej, które odbyły się w Bielsku – Białej / Firma Szczęśniak 

- 31.05. Przed sesją uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Szanowni zebrani sprawy, które na przestrzeni minionego czasu powinny być państwu przybliżone 

to:  

Za nami kolejny czas, trwająca wojna w Ukrainie, jakiś niepokój, niepewność i obawa, gdzieś  ciągle 

są w naszych głowach. Pewna doza odniesienia do jutra, ale i do przyszłości, emocjonalnie 

warunkują nasze działania. Jednak wierzę i myślę , że wspólnie damy radę. 



Wysoka Rado, robimy wszystko na płaszczyznach funkcjonowania, utrzymania, działania, a przede 

wszystkim inwestowania w kontekście bieżącego, tak bogatego  roku  2023 roku, którego  już  5 

miesięcy za nami. 

- Dobiega końca realizacja preferencyjnego zakupu paliwa dla gospodarstw domowych. Zgodnie z 

umową  z lokalnym przedsiębiorcą trwa pełna realizacja dostaw i dystrybucji tegoż paliwa. Całość 

umowy zakończy się 30 czerwca. 

-  ogólna tzw.  gospodarka śmieciowa, to jeden z tematów  przewijających się cały czas, tym bardziej 

biorąc pod uwagę naszą stawkę i jej zmianę  za wywóz śmieci i ich stawkę, związaną z podwyżkom na 

tzw. „bramce” w ZZO Olszowa od 1 stycznia 2023 roku za zagospodarowanie śmieci.  Ja nadal proszę 

mieszkańców o racjonalne i rzeczywiste podejście do  tematu prawidłowej segregacji , gdyż Gmina 

jest zobligowana ponosić dodatkowe  koszty za nieprawidłową segregację. Przykłady podawał Prezes 

ZZO Olszowa.                                                                                                                                                                                                                       

A my w zamian, jesteśmy jedną z nielicznych  gmin, która ma ulgi i udogodnienia w gospodarce 

śmieciowej, tak dla dużych rodzin, jak i dla przedsiębiorców i jedną z najniższych obecnie stawek.                                                                                                                 

- Trwa  realizacja funduszu sołeckiego na 2023 rok  wyodrębnionego w budżecie Gminy na określone 

zadania w 12 sołectwach.  Chcę wierzyć, że  ten fundusz będzie  realizował  pozytywną ludzką 

interakcję i współpracę, a nie odwrotnie, a reszta będzie tylko dobrym dodatkiem, do podejmowania 

różnych działań. Przypomnę, iż na ten rok kwota wyodrębniona w budżecie to 567.344,39 zł  i wierzę, 

że będzie bardziej dopracowana przez poszczególne sołectwa. 

-  Kończy się  rok szkolny 2022/2023 w  szkołach, przedszkolach, jak i żłobkach zrobiono i robi się  

wiele , by dzieci i uczniowie uczyli się w najlepszych możliwych  warunkach,  trzeba jednak  na 

bieżąco monitować i reagować na pojawiające się sytuacje, czy problemy, by móc  funkcjonować i  

pracować  według normalnego przebiegu. Dodatkowo szukamy wspólnie różnych projektów i 

środków zewnętrznych dla jeszcze lepszych możliwości i efektów edukacyjnych, jak i rozwojowych 

młodych pokoleń naszej gminy. A na pewno w kontekście  placówek i procesu edukacyjnego wielu 

nam zazdrości i docenia nasze wspólne działania.  

- Na terenie Gminy trwają zajęcia języka polskiego dla uchodźców z Ukrainy, w ramach wspólnego 

projektu PCPR-u i niektórych Gmin Powiatu Kępińskiego,  w tym naszej Gminy, z której jest najwięcej 

chętnych. Nauka jest dla tych którzy tu  są, mieszkają i pracują na naszym terenie i planują tu dalszą 

swą przyszłość. 

-  Sprawy istotne i ważne dla każdego i każdego dnia na terenie naszej gminy, które powinny być 

przypominane w mojej ocenie to :   

Podjęcie wszelkich możliwych starań w kontekście przyszłego zaopatrzenia w wodę pitną oraz 

potrzebną do gospodarstw, jak również zbieranie wody deszczowej. Wnioskuję do Rady Gminy, 

aby również ten temat został w najbliższym czasie szeroko omówiony i docenione inwestycje, jak i 

plany mieszkańców Gminy w kontekście ochrony i dbałości o naszą wspólną przyszłość i życie. A z 

drugiej strony weryfikacja mieszkańców, którzy deszczówkę odprowadzają na drogi i je niszczą, a 

później ci sami narzekają na dziury… a przecież coraz bardziej musimy doceniać wartość wody, 

tylko wszyscy, a nie tylko nieliczni. 



WALKA ZE SMOGIEM I OCHRONA ŚRODOWISKA – by móc żyć i oddychać czystym powietrzem, to 

ważny problem, który trochę zszedł  na dalszy plan, ale nadal nie możemy go pomijać – ostatnie 

ostre sytuacje w Łęce Opatowskiej – tylko je przywróciły. Po trochu, myślę, że to dzięki dotacjom z 

naszego budżetu Gminy na wymianę źródła paliw, czy programowi czyste powietrze wielu 

mieszkańców, mogło wspomóc domowe budżety, ale i przestać zatruwać środowisko wokół nas  

- inną kwestią jest niszczenie dróg, jak i wszystkiego co jest w określonym pasie drogowym 

( gminnym, powiatowym, czy krajowym, głównie mam na myśli niszczenie młodych drzew i 

zajmowanie pasa, poprzez przyoranie …. Są przykłady w całej Gminie i to ze złymi skutkami 

dla naszej przyszłości. Ostatnio pojawiły się informacje o przykładowych ukaraniach osób, 

które odpowiadają za różny sposób niszczenia drzewek : chemiczny, mechaniczny lub inny. 

- Realizacja drogi S 11 jest po wydanej decyzji środowiskowej dla 46 km odcinka drogi 

expressowej, z posiadanych informacji w najbliższym czasie – max.3 miesięcy  nastąpi 

ogłoszenie  przetargu w systemie zaprojektuj i wybuduj 

Inne sprawy :  

- PRZETARGI i zapytania : informacje z referatów ZPPG  i BGK  

- Wyłoniony wykonawca kanalizacji od Szalonki do Siemianic – rozpoczęcie realizacji I połowa czerwca 

- Podpisany przetarg na kanalizację w Siemianicach – rozpoczęcie na przełomie roku 2023/2024   

- Wyłoniony wykonawca rozbudowy Z S w Siemianicach o salę sportową i 2 klasy edukacyjne – 

rozpoczęta realizacja 

-  Trwa realizacja wymiany i modernizacji dachu na Z S w Łęce Opatowskiej – na ukończeniu 

- Jesteśmy po przetargu unijnym na realizację fotowoltaiki na 10 obiektach użyteczności publicznej – 

w ciągu miesiąca inwestycja ma być zakończona 

- Jesteśmy po przetargu na inspektora głównego i branżystów przy rozbudowie oczyszczalni ścieków 

– na tą chwilę w trakcie przygotowań dokumentacyjnych  po stronie wykonawcy – w przyszłym 

tygodniu rada budowy 

- przetarg na odbiór i transport śmieci  będzie podpisany po dzisiejszej sesji i zmianach budżetowych 

-  dofinansowania z Ministerstwa sportu na 100% sfinansowanie projektu „Sport  

Wysoka Rado  oraz  wszyscy zebrani, cieszy mnie fakt  zatroskanych mieszkańców o przyszłość, 

bezpieczeństwo i prawidłowy rozwój naszej gminy, a dzięki operatywnym, przedsiębiorczym i 

gospodarnym mieszkańcom jesteśmy tak wysoko w kraju  w różnych rankingach gmin wiejskich w  

odniesieniu do rozwoju  społeczno - gospodarczego i zrównoważonego rozwoju naszej Gminy. 

Zatroskanie  o zdrowie  tak swoje, jak i innych, w kontekście  również następnych  pokoleń jest 

budujące, jednak martwi i smuci, a nawet ubolewam nad aspektem złych emocji i bezpodstawnych 

zachowań,  skierowanych w stronę swoich sąsiadów, współmieszkańców i w ogóle drugiego 

człowieka. Ten  czas  który za nami, jak i przed nami to codzienne wezwania , którym wierzę, że damy 

radę i pod względem finansowym będzie to dalszy bezpieczny czas naszego rozwoju.  Będziemy szli w 



dalszym kierunku zrównoważonego rozwoju dla naszej Gminy i  poprawy życia mieszkańców. 

Chciałbym dzisiejsze sprawozdanie zakończyć słowami nieznanego autora, tak odnoszące się do życia:  

„Nie wiń za nic nikogo w swoim życiu. Dobrzy ludzie dają szczęście, źli – doświadczenia, najgorsi 

ludzie dają dobre lekcje, a najlepsi piękne wspomnienia”  

                                    Dziękuję za wysłuchanie sprawozdania                                                                                                                                                                         

                                 Wójt  Gminy Łęka Opatowska  -     

    /-/Adam  Kopis 

 

 

 

 


